
                                           P R O T O K Ó Ł  nr  XVIII/2011 
z posiedzenia sesji Rady Miejskiej w Barczewie, która odbyła się w dniu 19 grudnia 
2011r. 
 
Miejsce obrad:  sala konferencyjna w Urzędzie Miejskim w Barczewie; 
Początek obrad: godzina 13.00 
W obradach sesji uczestniczy 14 radnych – zgodnie z załączoną listą obecności. 
Nieobecni radni – Pan Jarosław Bonus. 
 
Do punktu 1. 
 
Obrady XVIII/2011 otworzył pan Zbigniew Chlubicki – Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Barczewie; 
Pan Chlubicki stwierdził na podstawie listy obecności prawomocność obrad 
dzisiejszej sesji. 
 
Do punktu 2. 
 
Pan Zbigniew Chlubicki zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś propozycje zmian 
do przedstawionego wcześniej porządku obrad. 
 
Nowych propozycji nie zgłoszono. 
 
Porządek obrad XVIII/2011 sesji Rady Miejskiej w Barczewie: 
 
3)Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Barczewie; 
4)Sprawozdanie Burmistrza Barczewa z działalności między sesjami Rady Miejskiej 
w Barczewie; 
5)Projekt uchwały w sprawie zasad i trybu przyznawania nagród oraz wyróżnień 
sportowcom, trenerom oraz osobom wyróżniającym się osiągnięciami w 
działalności sportowej; 
6)Sprawozdanie z działalności Centrum Kultury i Promocji Gminy w Barczewie za 
2011rok; 
7)Sprawozdanie z działalności Miejskiego Zespołu Oświaty i Zdrowia w Barczewie 
za 2011rok; 
8)Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2011 rok; 
9)Projekt Uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Barczewo na lata 2011-2014; 
10)Interpelacje i zapytania radnych; 
11)Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych. 
12)Odpowiedzi na bieżące zapytania; 
13)Sprawy różne i wolne wnioski; 
14)Zamknięcie obrad XVIII/2011 sesji Rady Miejskiej w Barczewie. 
 
Radni Rady Miejskiej w Barczewie przyjęli porządek obrad bez uwag. 
 
Do punktu 3. 
 

 



Protokół z obrad poprzedniej sesji przyjęty został jednogłośnie. 
 
Do punktu 4. 
 
Sprawozdanie Burmistrza Barczewa z działalności między sesjami Rady Miejskiej 
w Barczewie przedstawił pan Lech Nitkowski: 
1)grudnia 2011r nastąpi odbiór prac prowadzonych przy rewitalizacji Starego 
Miasta. Nie oznacza to, że będzie to przyjęte bez uwag. Niektóre prace 
wykonywane będą dopiero na wiosnę; 
2)w trybie pilnym negocjujemy z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków kwestie 
dotyczące wydania pozwoleń przez Konserwatora przy ewentualnych pracach, 
które byłyby przeprowadzone przy rewitalizacji obiektów  kultury i Ratusza, gdzie 
wystąpiliśmy o przyznanie na ten cel środków w wysokości 4,5 miliona zł; 
3)grudnia 2011r brałem udział w Urzędzie Wojewódzkim w konferencji poświęconej 
Bibliotekom. Zwyciężyła biblioteka z Barczewa; 
4)Odbyłem spotkanie z Przewodniczącym Rady Miejskiej oraz Przewodniczącym 
Komisji Finansów Publicznych 
5)Gościliśmy delegację niemiecką z Gminy Hagen a.T.W. 
6)Odbyłem spotkanie z Komendantem Komisariatu Policji w Barczewie oraz z 
dyrektorem Zakładu Karnego. Postanowiliśmy, że rozszerzymy pole współpracy 
7)Odbyło się  Walne Zgromadzenie Spółki ZEC i Spółki ZWIK. 
Decyzję dotyczącą tych Spółek podejmę po otrzymaniu dodatkowych informacji 
z zakresu tego jaki był majątek Spółki na początku jej powstania i obecnie 
8)Spółka ZWIK wystąpiła do WFOŚ o pożyczkę , która posłuży sanitacji działek 
gminnych w Łęgajnach  oraz na zakup nieruchomości od firmy ENERGA, która 
będzie siedzibą tej Spółki 
9)Chciałem poinformować, że na rynek wywozu nieczystości weszła nowa firma z 
kapitałem zagranicznym 
10)Odbył się Konwent Wójtów i Burmistrzów, w którym wziąłem udział; 
 
Do punktu 5. 
 
Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła Pani Halina Bronka – członek 
Komisji Promocji.... . 
 
Pani Bronka – opinia Komisji Promocji jest pozytywna. 
 
Pani Teresa Lutarewicz – wnoszę o nie czytanie projektu uchwały. 
 
Radni jednogłośnie (14)  przyjęli wniosek Pani Lutarewicz. 
 
Rada Miejska  jednogłośnie (14)  podjęła: 
 
 
                                     U C H W A Ł Ę  nr  XVIII(115)2011 
w sprawie zasad i trybu przyznawania nagród oraz wyróżnień sportowcom, 
trenerom oraz osobom wyróżniającym się osiągnięciami w działalności sportowej. 
 

 



Do punktu 6. 
 
Sprawozdanie przedstawiła Pani Mariola Łukowska – dyrektor Centrum Kultury i 
Promocji Gminy w Barczewie. 
Sprawozdanie przedstawione zostało również w formie multimedialnej. 
 
Sprawozdanie przyjęto bez uwag. 
 
Pani Halina Bronka – Komisja Promocji współpracuje z CKIPG i panią dyrektor i 
muszę stwierdzić, że współpraca układa nam się doskonale, śpiewająco; 
 
Pani Mariola Łukowska – dziękuję dla Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych, dzięki której środkom  mogły odbyć się wakacyjne zajęcia; 
 
Pan Edward Maciejewski – wnioskujemy o poprawę warunków lokalowych dla 
CKIPGm. Prosimy o zakup budynku przy stawie młyńskim; 
 
 
Dyrektor ZBK Pani Mirosława Jasińska  przekazała dla wszystkich zebranych 
życzenia świąteczne oraz prezenty wykonane przez Zakład Budynków 
Komunalnych; 
 
Pan Edward Maciejewski – ja jako Przewodniczący Komisji do Spraw 
Gospodarczych i Mieszkaniowych chciałem podziękować Pani dyrektor ZBK za 
konstruktywną współpracę i myślę, że jak już Gmina będzie miała budynek socjalny 
to wszystkie problemy rozwiążą się; 
 
Do punktu 7. 
 
Sprawozdanie przedstawiła Pani Hanna Chyżyńska – dyrektor MZOIZ w Barczewie. 
 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 
 
Sprawozdanie przyjęto bez uwag. 
 
Do punktu 8. 
 
Wyjaśnienia przedstawiła Pani Dorota Kondratowicz – Skarbnik Gminy. 
Pani Dorota Kondratowicz przedstawiła też radnym autopoprawkę do 
proponowanych wcześniej zmian budżetowych – przesunięcie środków ze 
współpracy zagranicznej (9.559 zł) na zakup klocków drewnianych z logo Barczewa 
(CKIPGm). 
 
Pan Jan Suliński – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna (łącznie z 
autopoprawką). 
 
Pan Tomasz Michałowski – wnioskuję o nie czytanie projektu uchwały. 
Radni jednogłośnie przyjęli wniosek Pana Michałowskiego. 

 



 
Na sali obecnych jest 12 radnych. 
 
Radni jednogłośnie (12)  podjęli: 
 
 
                                                U C H W A  Ł Ę  nr  XVIII(115a)11 
w sprawie zmiany budżetu na 2011r. 
 
Do punktu 9. 
 
Wyjaśnienia przedstawiła Pani Dorota Kondratowicz. 
 
Pan Jan Suliński – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna. 
 
Pan Tomasz Michałowski – wnioskuje o nie czytanie projektu uchwały. 
 
Na sali obecnych jest 12 radnych. 
 
Radni jednogłośnie przyjęli wniosek Pana Michałowskiego. 
 
Rada Miejska  jednogłośnie (12) podjęła: 
 
                                                U C H W A Ł Ę  nr  XVIII(116)11 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barczewo na lata 
2011-2014. 
 
Do punktu 10. 
 
Pan Tomasz Michałowski – odczytał interpelację Pana Michałowskiego z 
24.10.2011r oraz odpowiedź Urzędu. 
 
Pan Tomasz Michałowski – jeśli radnych tak się traktuje i nie udziela odpowiedzi na 
czas to uważam, że to jest niepoważne. 
 
Pan Edward Maciejewski Statut Gminy mówi wyraźnie, że na udzielenie odpowiedzi 
na interpelacje jest 14 dni. 
 
Pan Lech Nitkowski – wiem, ze to jest nieprawidłowość ale tłumaczę to tym, że w 
Wydziale BIOŚ brakowało obsady. 
 
Pan Zbigniew Chlubicki – w dniu dzisiejszym otrzymałem odpowiedź na moją 
interpelację. 
 
Pan Chlubicki odczytał interpelację i odpowiedź oraz stwierdził, że odpowiedź nie 
jest dla  satysfakcjonująca. 
 
Pan Dariusz Jasiński -myślę, że prace wykonywane będą na wyższym poziomie. 

 



Kłopoty mamy z bieżącymi naprawami – tymi na telefon. Materiał jakim będziemy 
dysponowali na wiosnę będzie lepszej jakości niż dotychczas. Brakuje nam również 
wykonawców bieżących napraw, którzy mają odpowiedni sprzęt. Nie ukrywam, że 
do końca roku zajęci jesteśmy tymi dużymi odbiorami. 
 
Pan Lech Nitkowski – uważam, ze powinniśmy tak podejść do tego, że wszystkie 
środki jakie będą zostawały należy przeznaczać na drogi. 
 
Pani Halina Bronka: 
-wszyscy się skarżą, że kamienne słupki przy parkingu koło Ratusza utrudniają 
życie kierowcom; 
-proszę o odnowienie płotu  ogradzającego miejsce pamiątkowe po cmentarzu 
żydowskim; 
 
Pan Lech Nitkowski – odnośnie słupków – wnieśliśmy do projektanta takie 
zastrzeżenie i zostaną one nadbudowane. Będą więc widoczne. Te które bardzo 
kontrowersyjne zostały usunięte; 
 
pni Alina Jakończuk – sygnalizacja na ulicy Wojska Polskiego; 
 
Pan Dariusz Jasiński – Wojska Polskiego i Wójtowo – ponowiliśmy prośbę; 
 
Pan Andrzej Moszczyński – czy nie będzie zagrożenia wykonania zadania 
polegającego na budowie zbiornika w Łęgajnach i czy to będzie szybko 
zrealizowane? 
 
Pan Lech Nitkowski – jutro jest spotkanie w tej sprawie. Mnie też się śpieszy. 
 
Pan Moszczyński – jeśli wniosek nie przejdzie to czy to będzie robione? 
 
Pan Lech Nitkowski – to musi być zrobione; 
 
Pan Tomasz Michałowski: 
-mieszkańcy ul.Armii Krajowej cieszą się, że będą mieli zrobiony mur cmentarny; 
-plac apelowy koło Gimnazjum. Kiedy połączymy drogę z Osiedlem Słonecznym? 
-wracam do przetargu na oświetlenie naszego miasta. Firma, która tym się zajmuje 
w chwili obecnej jest do niczego; 
-na ulicy Mazurskiej proszę o ustawienie znaku postoju, brak miejsca do przejścia, 
przejazdu; 
 
Pan Jan Połowianiuk: 
-kiedy mieszkańcy osiedla domków jednorodzinnych mogą spodziewać się 
ustawienia na ulicy Orzeszkowej znaków pionowych. Tam ułożono „śpiących 
policjantów” i to nie jest oznakowane; 
 
Pan Czesław Kopczyński: 
-odwodnienie wzniesienia na drodze powiatowej do Lamkowa – to trwa już ponad 
rok; 

 



-uważam, że prace remontowe przy ośrodku zdrowia w Lamkowie są prowadzone 
nieprawidłowo. Przez furtkę nie zmieści się  człowiek niepełnosprawny; 
 
Pan Krzysztof Ludwiniak: 
-w Barczewku na drodze dojazdowej do cmentarza  parę miesięcy temu ustawiono 
skrzynkę  elektryczną do przepompowni. Niestety znalazła się ona  na środku 
drogi. Jak daleko zaawansowane są rozmowy z Zakładem Energetycznym w tej 
sprawie. Kiedy możemy spodziewać się  usunięcia skrzynki z tego miejsca? 
 
Do punktu 11. 
 
Pan Michał Tymiński – Sołtys Bogdan: 
-droga Kaplityny Bogdany jest zrobiona profesjonalnie. Chciałbym w tym momencie 
podziękować Panu Burmistrzowi, który podjął natychmiastowe działania i szybką 
decyzję. Dziękuję również Panu Przewodniczącemu Rady Miejskiej i 
Przewodniczącemu Komisji do Spraw Gospodarczych. 
Chciałem nadmienić, że pozostał do zrobienia jeszcze odcinek  wjazdu do Kaplityn. 
Proszę o jego kosmetykę. 
 
Pan Przemysław Sobiczewski – Przewodniczący Rady Osiedla Nowe Miasto: 
-Ulice: Wojska Polskiego i Pułaskiego. Czy Urząd w sprawie tych ulic wystapił do 
województwa. Proszę i apeluję aby o tym pamiętać; 
-Na drodze między Gimnazjum a blokiem nr 13 są ubytki. Podobnie na ulicy 
Harcerskiej. Należy to zrobić; 
-W Statucie naszego  osiedla jest zapisane, że przy posadawianiu na terenie tego 
osiedla nowych sklepów należy przeprowadzić najpierw konsultacje z 
mieszkańcami osiedla. Dlaczego nikt z nami nie konsultował budowy nowego 
sklepu przy ulicy Wojska Polskiego; 
-Prosimy o utworzenie miejsc parkingowych przy bloku nr 8 na Osiedlu Słonecznym 
Chodzi o 6 – 7 miejsc parkingowych; 
-Otrzymałem upoważnienie od Sołtysów do zapytania się o to kiedy będą 
rewaloryzowane diety sołeckie. 
 
Pan Wiesław Morawski – Sołtys Niedźwiedzia: 
-Na terenie naszego Sołectwa drogi są w fatalnym stanie. W ostatnim czasie ZWIK 
wykonywał przyłącze przechodząc przez drogę. Drogę tą , po wykonanej swojej 
pracy, pozostawiono w fatalnym stanie. Właśnie w tym miejscu jeden z 
mieszkańców uszkodził sobie spojler w samochodzie. Jest to wina ZWIK-u, który 
po pracy nie doprowadził drogi do stanu pierwotnego. 
 
Do punktu 12. 
 
Odpowiedzi udziela Burmistrz Barczewa pan Lech Nitkowski: 
 
-brak chodnika na ulicy Wiejskiej, lub utworzenie parkingu – bezwzględnie w tych 
sprawach należy najpierw wykonać projekt. Należy mierzyć siły na zamiary. Nie są 
to wydatki bieżące a wydatki inwestycyjne; 
-odnowienie płotu przy cmentarzu żydowskim – to należy zrobić; 

 



-nie uzyskaliśmy od GDDKIA warunków na  drogę Warmińska-Osiedle Słoneczne; 
-dla pana Michałowskiego: ulica Armii Krajowej – w ubiegłym tygodniu mieliśmy w 
tym miejscu lustrację. Niestety naprawa ta musi zakończyć się projektem i 
uzyskaniem pozwolenia na budowę. Ze względów bezpieczeństwa dokonamy 
zabezpieczenia tego miejsca; 
-oświetlenie miasta – prawa niestety ja nie naruszę. Nie mogę przetargu ograniczyć  
tylko do rynku lokalnego bo każdy się odwoła i będziemy musieli unieważnić 
przetarg; 
-ulica Mazurska – zajmiemy się tym; 
 
Dla pana Połowianiuka: 
-znaki pionowe muszą stanąć na początku nowego roku; 
 
Dla Pana Kopczyńskiego: 
-w sprawie remontu ośrodka w Lamkowie porozmawiam z dyrektorem MPZ; 
 
Dla Pana Ludwiniaka: 
-skrzynka – jest to nasz wspólny wstyd i należy to zrobić; 
 
Dla Pana Sobiczewskiego: 
-ul.Wojska Polskiego i Pułaskiego – wydawanie  pieniędzy na drogi nie nasze 
byłoby powodem do postawienia mnie na dyscyplinę. Osobiście interweniowałem w 
tej sprawie w województwie; 
-ubytki w drodze między osiedlem a gimnazjum – tam właściwie nie ma drogi. 
Zrobiliśmy ją na własne ryzyko. Spróbujemy to załatwić. 
Ulicę Harcerską spróbujemy zrobić na wiosnę; 
-Statut Osiedla – jeśli na dany teren mamy  m.p.z.p, w którym jest zapisane, że na 
danej działce może być prowadzona działalność handlowa to my już nie mamy nic 
do powiedzenia i żadne konsultacje nie są wymagane; 
-parking przy bloku nr 8 na Osiedlu – jeśli to podtrzymają mieszkańcy to będziemy 
musieli zrobić projekt aby mógł tam powstać parking; 
 
Dla Pana Morawskiego: 
-jeśli to zrobił ZWIK to będzie to musiał naprawić. 
 
Do punktu 13. 
 
Pani Alina Jakończuk – gdyby był wykonywany projekt na parking przed blokiem nr 
8 to należy pomyśleć o drodze dojazdowej do transformatora; 
 
Pan Tomasz Michałowski – ulica Północna i plac apelowy przy Gimnazjum – czy 
możemy otworzyć dropgę od Warmińskiej? 
 
Pan Lech Nitkowski – niestety nie bo jeśli puścimy ruch ciężki to załatwimy drogę 
Północną. Budujemy to systematycznie ale i po kolei. 
 
Pan Edward Maciejewski – wykonano ok. 250 m odcinek drogi  między Wójtowem 
a Nikielkowem i chciałem powiedzieć, że  zrobiono to bardzo dobrze w prawidłowy 

 



sposób. Chciałbym jednak zwrócić uwagę, że w trakcie wykonywania zadania brak 
jest nadzoru. Mam prośbę aby o to dbać i do nadzoru dobierać odpowiednich ludzi. 
 
Do punktu 14. 
 
Pan Zbigniew Chlubicki – stwierdzam, że porządek dzisiejszego posiedzenia został 
zrealizowany – w związku z czym zamykam obrady XVIII/2011 sesji Rady Miejskiej 
w Barczewie. 
 
Protokółowała: 
Barbara Kwapis                                                         Przewodniczący 
                                                                                  Rady Miejskiej w Barczewie 
                                                                                  Zbigniew Chlubicki 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


